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Our exciting new Quasar collection will be officially launched on the market (to 

final clients) in the course of March 2022. Precise date will be confirmed in 

January 2022.   

We are proposing to our selective distribution to pre-order now, allowing to 

prepare a communication plan, to be delivered and to be ready to market this 

new product as of this official launch date. 

In this presentation, we are required to provide you, in writing or oral, with 

sensitive and strictly confidential information. 

As a result, you agree to: 

-ensure the complete confidentiality of any written or oral information we 

provide you regarding Quasar and not to disclose this information to third 

parties without permission from Petite Friture 

-do not advertise Quasar on any medium until launch date; not to market 

Quasar in any way (online, in-store...) until launch date 

-take all necessary measures to respect and enforce all of its commitments, 

including by each of your employees 

These commitments apply until Quasar launch date
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In designing his portable lamp, Samy Rio drew on the organic 

shape of bamboo. He spent two years treading the line 

between craftsmanship and industrial design as he searched 

for the perfect balance between technical constraints and 

creating something efficient and useful. Fascinated by tubes 

and cylinders, his controlled lines give the final piece a 

sense of purity and quirkiness. In direct reference to 

astronomy, Quasar (contraction of ‘quasi-stellar’) is the 

brightest of all celestial bodies.

QUASAR 
Inspiration



Where industry and craftsmanship unite. 
  
Based in Arles, Samy Rio brings craftsmanship to industrial design as a means of 
improving the quality of his designs while maintaining a keen handle of the 
countless sustainable pieces he produces. Hand-made designs and industrial 
processes are often seen as being opposing yet interdependent, yet in bringing 
the two together, the young designer has breathed new life into neglected 
traditions of craftsmanship while curbing the pull of mass production. Samy Rio 
taps into his training in cabinetmaking and industrial design to foster his own 
hybrid view of creation and put it to the test. 
  
For the past five years, the ENSCI-Les Ateliers graduate has produced a prolific 
body of work with ingenious takes on ways to use bamboo, glass, ceramics, and, 
more recently, invasive plants. Far from stopping with the initial output of his 
research, Samy Rio then applies his findings to the design of new materials and 
products. Simple and sleek in appearance, Samy Rio’s pieces question the role 
design plays in exploring the theoretical underpinnings of sustainable practices 
by combining materials and processes 
  
Samy Rio won the 2015 Villa Noailles Design Parade award. The award paved the 
way for Samy Rio to then embark on a series of prestigious residencies – such as 
Villa Kujoyama in Kyoto and the NTCRI in Taiwan – and to collaborate with the 
Manufacture Nationale de Sèvres, the CIRVA (International Centre of Glass and 
Plastic Arts), and the Galerie kreo. Through these different experiences working 
with glass, ceramics, wood, and bamboo, he has continued to explore the 
interactions between craftsmanship and industry, tradition and new tools, as a 
means of analysing the ways we produce objects as much as the objects 
themselves.

QUASAR 
Samy Rio



ROUSING DESIGN  

Perfectly in line with Petite Friture values, Quasar is a vibrant and creative 

design: 

• The use of contemporary materials: anodized aluminum. 

• Each colour is paired with its own unique cord for a bit of playfulness and 

so that the lamp can be easily hung and moved about. 

A WIRELESS AND PORTABLE INDOOR-OUTDOOR LAMP 

Perfect both indoors and outdoors (IP54), it features a warmth dimmer so it 

can be placed in any room around the home:  

For the indoors it can give a desk or living room area extra personality, or be 

used as a calming nightlight on a child’s bedside table 

Outside it can brighten up an outdoor patio, veranda, or pool area. 

Quasar’s cord and battery life make it a truly portable piece that can be moved 

about throughout the day or even hung from an outdoor pergola if need be. 

TECHNICAL FEATURES THAT SHOW THE QUALITY BEHIND THE DESIGN 

High-quality materials make for a sustainable, resistant lamp made out of 

anodized aluminum: 

• A dimmer that allows  three light temperatures and three light intensities 

• An ideal lamp for contract projects 

• Five colours that work well together as well as with pieces from the 

Fromme and Week End collections.

QUASAR 
Highlights



A LONG-LASTING PRODUCT USING RECYCLABLE MATERIALS 

• Corrosion-resistant anodised aluminium. 
• A rot-proof and UV resistant polyester cord. 

Easily broken down into its individual components, it is readily 
recyclable: 
• Aluminium is both recyclable and 20% recycled.  
• ABS stand is also made using recycled materials (25% recycled).

QUASAR 
A positive force



PACKAGING CASH & CARRY: RETAIL 

Cash & carry packaging for a uniform display, 300g/m², kraft.

QUASAR 
Packaging

MASTER PACK: B2B 

Master pack comprised of  two cash & carry packs

RETAIL PACKAGING: 
L: 18 cm | 7.1 inch 
W: 18 cm | 7.1 inch 
H: 29 cm | 11.4 inch 
Weight: 2kg | 4.4 lb 



POWERFUL LIGHTING 
• Battery powered lamp, integrated LED lights, IRC >85. 
• Luminous power: 200 Lm of input and 150 Lm of output (perceived light). 

3 LIGHT TEMPERATURES AND 3 LIGHT INTENSITIES : 9 LIGHT SETTINGS 
• Light temperatures include: 2200 K  (hot white), 3000 K (warm white), 

4000 K (cool white) 
• For each light temperature, 3 light intensities are possible (100%, 50%, 

25%). 

EASY RECHARGING AND LONG-LASTING BATTERY LIFE 
• A 1m long micro USB-C charger cable is included. To recharge: plug in 

USB-C cable with interchangeable plugs. Charging time : 4h30 (0 to 
100%). 

• Battery life lasts 6 hours at 100%, 12 hours at 50%, and 24 hours at 25% 
light intensity. 

Q U A S A R
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Specifications and 
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A CORD THAT ALLOWS VERSATILITY 
Quasar is delivered with a cord that is tied by a nice knot (picture 1). The 1-meter 
cord can also be untied and closed by 2 metal tips to be suspended 50 cm high 
(picture 2) 

PRODUCT STANDARDS AND MAINTENANCE 
• CE product standards, FC standards for stand-alone battery-powered lamps, 

IP54 sealant (protected against dust and water splashes from any direction). 
• 2 year operating warranty. 
• Wash using plain or soapy water (no detergents). Dry thoroughly to avoid traces 

of limescale.  
• Do not use abrasive or metallic cloths, scouring powders, or any other 

detergent.

Q U A S A R
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Notre nouvelle collection Quasar sera officiellement lancée sur le marché (pour les 

clients finaux) courant mars 2022. La date exacte de lancement sera communiquée 

début janvier 2022. 
Nous proposons à notre distribution sélective de pré-commander dès maintenant, 

permettant de préparer le plan de communication, d’être livré et d’être prêt à 

commercialiser ce nouveau produit dès la date de lancement. 
Dans cette présentation, nous sommes tenus de vous fournir, par écrit ou 

oralement, des informations sensibles et strictement confidentielles. 

Par conséquent, vous acceptez de : 
-assurer l’entière confidentialité de toute information écrite ou orale que nous vous 

fournissons concernant Quasar et ne pas divulguer ces informations à des tiers 

sans l’autorisation de Petite Friture 
-ne pas faire de publicité pour Quasar sur quelque support que ce soit avant la 

date de lancement; ne pas commercialiser Quasar de quelque manière que ce soit 

(en ligne, en magasin...) jusqu’à la date de la lancement 
-prendre toutes les mesures nécessaires pour respecter et faire respecter 

l’ensemble de ses engagements, y compris par chacun de vos employés 
Ces engagements s’appliquent jusqu’à la date de lancement de Quasar 

QUASAR 
E n g a g e m e n t  d e  c o n f i d e n t i a l i t é  e t  d e  n o n  
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Samy Rio s’est inspiré de la forme végétale du bambou pour créer 

ce luminaire nomade. Très attaché à l’artisanat, il a fallu à Samy 

deux années de recherches pour aboutir à l’industrialisation de 

son concept, compromis parfait entre des choix techniques et un 

usage efficace. Fasciné par les formes tubulaires et les cylindres, 

Samy Rio a voulu donner à cet objet une esthétique à la fois pure 

et décalée. 

En référence à l’astronomie, Quasar (contraction de Quasi-

stellaire) est l’astre le plus lumineux de la galaxie.

QUASAR 
Inspiration



Entre artisanat industriel et industrie artisanale 

Basé à Arles, Samy Rio conjugue l’artisanat et l’industrie pour améliorer la qualité de sa 

production tout en gardant le contrôle de la myriade d’objets durables qu’il produit. Le 

rapprochement de ces deux modes de production perçus comme opposés, mais pourtant 

interdépendants, permet à ce jeune talent d’apporter un souffle nouveau à des traditions 

artisanales délaissées tout en tempérant la production de masse. Samy Rio met sa 

formation en ébénisterie et en création industrielle, au service de cette nouvelle démarche 

hybride pour lui permettre de passer à l’épreuve de la viabilité. 

Depuis cinq ans, l’œuvre prolifique de ce diplômé de l’ENSCI-Les Ateliers prolifère en 

repensant ingénieusement l’utilisation du bambou, du verre, de la céramique et plus 

récemment, des espèces exotiques envahissantes. Loin de se reposer sur les résultats de 

ses recherches, Samy Rio les applique à la conception de matériaux puis de produits. 

D'apparence simple et épurée, les objets de Samy Rio examinent le rôle du design dans la 

réinterprétation des pratiques durables à travers des combinaisons de matériaux et de 

procédés. 

Samy Rio a remporté en 2015 le grand prix Design Parade à la Villa Noailles. Cette 

récompense lui a permis de faire ensuite le tour de prestigieuses résidences, comme 

celles de la Villa Kujoyama à Kyoto ou le NTCRI à Taiwan et de collaborer avec la 

Manufacture Nationale de Sèvres et le Cirva ou la Galerie kreo. À travers ces différentes 

résidences autour du verre, de la céramique, du bois et du bambou, il continue à explorer 

les interactions entre savoir-faire et industrie, traditions et nouveaux outils afin de 

questioner autant la manière dont nous produisons les objets que les objets eux-mêmes.

QUASAR 
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UN DESIGN TRUCULENT  

En parfaite adéquation avec les valeurs Petite Friture, Quasar a un design créatif et 

vibrant: 

• Le choix d’un matériau contemporain: l’aluminium anodisé. 

• Pour chaque coloris, une corde associée confère à la lampe une touche ludique 

qui permet de suspendre la lampe ou de la déplacer facilement. 

UNE LAMPE OUTDOOR ET INDOOR, NOMADE ET SANS FIL 

Un double usage intérieur ou extérieur (IP54). Portable, la lampe peut se poser dans 

toutes les pièces de la maison:  

A l’intérieur, sur un bureau ou dans un salon pour donner de la personnalité à 

l’espace, sur un chevet pour adoucir l’ambiance d’une chambre d’enfant.  

À l’extérieur, pour égayer une terrasse, un patio ou une piscine. 

Son autonomie et sa corde permettent à Quasar d’être vraiment nomade pour se 

déplacer au gré de la journée ou encore s’accrocher à une pergola. 

DES CHOIX TECHNIQUES QUI SIGNENT UN OBJET DE QUALITÉ 

Des matériaux de qualité pour une lampe durable et résistante, en aluminium 

anodisé: 

• Un variateur qui permet 3 couleurs de lumière et 3 niveaux d’intensité. 

• Une lampe adaptée aux projets contract 

• 5 couleurs qui s’accordent entre elles et s’associent avec les collections Fromme 

et Week end.

QUASAR 
Points clés 



UN PRODUIT DURABLE, DES MATÉRIAUX RECYCLABLES 

• Un produit en aluminium anodisé, résistant à la corrosion. 
• Une corde en polyester solide résistante aux UV et 

imputrescible. 

Des composants qui se démontent pour assurer un recyclage 
optimal: 
• L’aluminium est recyclé à 20% et recyclable à son tour.  
• Le pied en ABS (polymère résistant aux chocs) est également 

réalisé dans des matériaux recyclés à 25%.

QUASAR 
Force positive



PACKAGING CASH & CARRY: RETAIL 

Carton cash & carry pour display harmonisé, 300gr/m², kraft.

QUASAR 
Packaging

MASTER PACK: B TO B 

Master pack composé de deux packs cash & carry 

PACKAGING RETAIL: 
L: 18 cm | 7.1 inch 
W: 18 cm | 7.1 inch 
H: 29 cm | 11.4 inch 
Poids : 2 kg | 4.4 lb



UN ÉCLAIRAGE PUISSANT 
• Lampe sur batterie, LED intégrée, IRC >85. 
• Flux lumineux 200 Lm en input et 150 Lm en output (lumière perçue). 

3 COULEURS DE LUMIÈRES ET 3 NIVEAUX D’INTENSITÉ SOIT 9 ÉCLAIRAGES DIFFÉRENTS 
• 3 couleurs de lumières différentes: 2200 K (blanc chaud), 3000 K (blanc neutre), 

4000 K (blanc froid), qui se changent par une pression longue sur le bouton 
d’allumage 

• Pour chacune de ces couleurs, 3 niveaux d’intensité, qui se changent par une 
pression brève sur le bouton d’allumage 

UNE RECHARGE SIMPLE PAR CABLE USB C ET UNE GRANDE AUTONOMIE 
• Recharge par câble USB-C en plastique noir, fourni, longueur 1m. Cable USB-C à 

brancher sur prise interchangeable, non fournie. Temps de charge complète de 
4h30 (de 0 à 100%). 

• Autonomie de 6h à 100%, 12h à 50% et 24h à 25% de l’intensité lumineuse.  

Q U A S A R
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UNE CORDE QUI PERMET DIFFERENTS MODES DE PRESENTATION 
• Quasar est livrée avec une corde qui est nouée telle que sur la photo 1. La 

corde de 1m peut également être dénouée et fermée par 2 embouts 
métalliques pour suspendre Quasar de 50 cm (photo 2)  

NORMES ET ENTRETIEN 
• Normes CE et lampe autonome sur batterie FC, étanchéité IP54 (protégé 

contre les poussières, contre les projections d’eau de toutes directions). 
• Garantie commerciale fonctionnelle 2 ans. 
• Nettoyez à l’eau claire ou savonneuse sans détergent. Essuyez 

soigneusement pour éviter les traces de calcaire.  
• Ne pas utiliser d’éponge abrasive ou métallique ni de poudre à récurer ou tout 

autre détergent.

Q U A S A R
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